
ZEER GEHEIM 

MINISTERRAAD 
Nr.1673 

Ex.nr./2 

Notulen van de vergadering 
gehouden op Maandag 29 Augustus 1955 in de Trèveszaal, 
aangevangen 's morgens om 11 uur en. * s middags en de 

volgende morgen voortgezet 

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers 
Beel, Beyen, De Bruijn, Donker, Kernkamp, 
Van de Kieft, Mansholt, Staf, Suurhoff, 
Van Thiel, Witte (alleen Maandag) en Zijlstra 
(Afwezig zijn de Ministers Algera, Cals en Luns) 

Secretaris; J.Middelburg 

ii Notulen van de vergaderingvan 22 Augustus 1955 

Opmerking naar aanleiding van punt_2 (Inleiding Memorie 
van ToeIichting~De?e"nsie'begro!üingen~l9"5F» Töl'z' 7T̂ ~ 

De Mini; iter-President 
dat 

heeft in het antwoord 
van Minister Staf gelezen7""dat als de Kamer tot een 
verbetering van de kostwinnersvergoeding besluit zij 
een hogere defensiebegroting zal moeten aanvaarden. 
Spreker laat deze zaak zelf thans ter zijde, maar 
wijst er op, dat de Kamer hierover niets kan besluiten. 
Dit is een zaak, waarover de Regering beslist. Minister 
Staf merkt op, dat de aandrang van de Kamer tot verbe
tering van de kostwinnersvergoeding groot is, maar dat 
zij moet weten, dat bij een effectuering van een ver
betering een verhoging van de defensiebegroting bij de 
Kabinetsformatie aan de orde moet komen. De Minister-
President zou de uiteenzetting over de kostwinners-
vergoeding in de Memorie van Toelichting sterk 
willen beperken en liever naar aanleiding van vragen 
hierop in de Memorie van Antwoord willen ingaan. 
Minister Staf merkt op, dat hij bij de behandeling 
van de vorige begroting reeds heeft toegezegd bf 
met een nota te komencfthans hierover inlichtingen 
te verstrekken. 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

Hh 

a. De Troonrede 

•̂ e Miflister-President deelt mede, dat bij
dragen voor de Troonr'ëïïe uiterlijk 2 September worden 
verwacht. Het concept zal dan in de Ministerraad van 
12 September of vroeger kunnen worden behandeld. Spre
ker dringt er op aan de bijdragen kort te houden en 
op tijd in te zenden. Dit Kabinet is begonnen het 
werkloosheidsvraagstuk als centraal vraagstuk van de 
binnenlandse politiek te stellen; nu er een overspanning 
van de bedrijvigheid is, lijkt het spreker onvermijde
lijk in de Troonrede een passage te wijden aan de eco
nomische _ situatie van ons land. Wat de wetgeving betreft 
zal de tijd van de Staten-Generaal wel voornamelijk wor
den ingenomen door de wetsontwerpen, welke reeds zijn 
ingediend. 
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Wijziging van de PTT-tarieven (Zie notulen MR dd. 

6u MW tüJjrnt 2̂ ~iügïïïïtüTT9*557~Pir2 il 
^/^rrdd1* 
/ÜutS-X*-

/ ̂ ^* 6 Minister Witt£ deelt naar aanleiding van een 
vraag van Minister Zijlstra mede, dat hij heeft gevraagd 
een publicatie gereed te maken, welke de Ministers Algera 
en Zijlstra zullen kunnen bespreken. De Minister-President 
begrijpt niet waarom nog verder met publicatie moet wor-
den gewacht nu de beslissing over de verlaging van de 
telefoontarieven is gevallen. Minister Witte zal aan 
Secretaris-Generaal Spitzen vragen, dat ê"en persbericht 
hierover wordt uitgegeven. 

2_i. Behandeling van Industrialisatienota en_^Toeristennota 

Minister Zij Istra heeft met Minister Beel 
gesproken over de behandeling van de nieuwe Industria
lisatienota en de nota over het -Poeristenverkeer. 
Spreker weet niet of deze stukken nog via de Raad van 
State op de Derde Dinsdag ingediend zullen kunnen wor
den. De Minister-President meent, dat deze nota's 
niet via de Raad van State" behoeven te lopen. Minis
ter Zijlstra merkt op, dat ditmaal deze nota's de vorm 
van bi^Tagen bij de begroting hebben. De Minister-
President lijkt het toch het beste deze stukken-thans 
niet meer via de Raad van State te laten gaan. 

Z-Ai. Verjaardag Prinses^Wilhelmina 

De Minister-President deelt mede, dat Prins-es 
Wilhelmina xiaTKë afstancPvan de Troon kenbaar heeft 
gemaakt, dat zij geen prijs stelde op officiële geluk
wensen bij haar verjaardag. Nu de Prinses 75 jaar wordt 
stelt spreker voor ditmaal een telegram met gelukwensen 
van de Ministerraad te zenden. De Raad verklaart zich 
hiermede accoord. 

•li Buitenlands beleid 

a. De Europese integratie (Zie notulen MR dd.22 Augus-
tus_T"9"557~P'an 't 3 aj ~" 

Minister Beyen herinnert aan de beslissing op 
de Ministersconferentie in Messina, dat de Voorbereidings
commissie op 1 October haar eindrapport zou uitbrengen 
en dat daaraan voorafgaand tweemaal een "progsss report" 
aan de vergadering van Ministers van Buitenlandse Zaken 
zou worden uitgebracht. Spreker, die in deze drie maan
den voorzitter is, heeft plichtsgetrouw voorgesteld in 
begin Augustus en in September een vergadering van de 
Ministers te houden. De eerste vergadering zal thans 
op 6 September a.s. in Noordwijk plaats vinden. De 
verwachting bestaat, dat Spaak (eventueel mondeling) 
verslag zal uitbrengen van de besprekingen in 
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de Commissie van Voorbereiding. Deze besprekingen 
zijn belangrijk geweest en men kan tevreden zijn over 
het niveau en de intensiteit der werkzaamheden, welke 
onder de dynamische leiding van Spaak zijn verricht. 
Van Nederlandse kant heeft Prof.Verrijn Stuart aan de 
besprekingen deelgenomen. Er heerste een betere atmos
feer dan indertijd bij de besprekingen tussen Regerings
vertegenwoordigers in Parijs en in Rome. Van belang is, 
dat niet alleen de gedachte van de Europese integratie 
weer naar voren kan komen, maar ook dat de verschillende 
initiatieven thans meer gekanaliseerd zijn. Aanvankelijk 
hechtte Spaak vooral aan de behandeling van een aantal 
deelproblemen (conventionele energie, kernenergie en 
transport). Spreker heeft zich daartegen niet verzet, 
maar gezegd, dat voor Nederland de kern van het vraag-
Istuk ligt in de vorming van een gemeenschappelijke markt. 
Terwijl men nu dacht, dat ten aanzien van de kernenergie 
resultaten zouden kunnen worden bereikt, blijkt in de 
jStudiecommissie, dat er te dezen aanzien geen bijzondere 
mogelijkheden bestaan. Daarnaast is gebleken, dat men 
de deelproblemen niet kan oplossen als men de totstand
koming van de gemeenschappelijke markt niet als het 
centrale probleem stelt. De Voorzitter van de Voorbe
reidingscommissie Spaak is tot dit inzicht bekeerd. 
Er zijn een aantal problemen door de besprekingen in 
de Commissie dichter bij een gezamenlijke oplossing 
gekomen. Daarbij heeft vooral een rapport van de Hoge 
^Autoriteit van de KSG- dienst gedaan. E*n van de moei
lijke punten zal zijn het tarief naar buiten, dat van 
Nederlandse kant zo laag mogelijk gewenst wordt. Het 
is voor Nederland van belang, dat Engeland als gelijk
berechtigde aan de besprekingen in de Voorbereidings
commissie deelneemt. Een ander moeilijk punt wordt 
gevormd door de "clauses de sauvegarde". De vergadering 
van de Ministers van Buitenlandse Zaken in Noordwijk 
zal slechts één dag duren. Spreker verwacht, dat de 
datum voor het eindrapport zal worden verlegd van 
1 October naar 1 December of 1 Januari en dat men 
misschien zal besluiten nog een tweede progressver-
gadering te houden. Spreker zal aan het einde van de 
dag aan de delegaties een diner aanbieden; hij zal 
gaarne vernemen welke Ministers ook aan het diner 
willen deelnemen. 

3 b. Mutaties Buitenlandse Dienst (Zie notulen MR dd. 
U Augustüs_I9557~^^"3 öT 

Minister Beyen herinnert er aan, dat de 
aanvankelijke gedachte om Dr P.Kasteel naar Ankara 
over te plaatsen, is verlaten. Spreker zou nu willen 
voorstellen om Mr Dr M.M.L.Savelberg, thans in Bogota, 
te benoemen tot gezant in Ankara. De Raad verklaart 
zich hiermede accoord. 
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